


Pri kraju smo još jedne godine u
kojoj je Tužilaštvo BiH učinilo velike
napore u uspostavi vladavine prava i
borbi protiv organiziranog krimina-
la, korupcije, terorizma i borbi pro-
tiv nekažnjenosti ratnih zločina. 

Do kraja ove kalendarske godine,
Tužilaštvo BiH će, kako smo ranije
najavili, donijeti tužilačke odluke u
svim predmetima Kategorije 2, pred-
metima koji su u fazi istrage prosli-
jeđeni pravosuđu BiH i Tužilaštvu
BiH radi okončanja istrage i proce-
suiranja visoko pozicioniranih osu-
mnjičenika za ratne zločine. 

Posebni odjel za ratne zločine, u
ovom segmentu, uložio je maksi-
malne napore i istrage u ovim pred-
metima bit će okončane donošenjem
tužilačkih odluka. U najvećoj mjeri
bit će podignute optužnice u ovim
vrlo složenim predmetima, dok će
manji broj predmeta biti
okončan obustavama
is trage, tako da će još
jedno bitno poglavlje,
kada je riječ o procesu
uspostave vladavine
prava i procesuiranja
ratnih zločina, biti
okončano.

U pogledu procesui -
ranja predmeta ratnih zlo -
čina, u ovoj 2015. godini, oče -
kuje se da će biti podignut najveći
broj optužnica u toku jedne godine u
dosadašnjoj historiji Tužilaštva BiH.

Također, veliki napori uloženi su i u
segmentu borbe protiv terorizma. 

Tužioci Tužilaštva BiH bili su ak-
tivni i na terenu i sudjelovali u ak-
tivnostima rasvjetljavanja i pro ce-
suiranja terorističkih napada koji su
uznemirili građane Bosne i Herce-
govine. 

Uskoro očekujemo imenovanje
novih tužilaca u naš Odsjek za tero-
rizam, kako bismo ojačali kapacitete
za otkrivanje, sprečavanje i kažnja-
vanje počinilaca ovih krivičnih djela,
te kao ozbiljan partner nastavili
saradnju sa partnerskim agencijama
i institucijama u regionu, Evropi i
svijetu, u globalnoj borbi protiv te ro -
rističkih prijetnji. 

Nastavili smo intenzivnu borbu
protiv korupcije i koruptivnih kri-
vič nih djela, te smo uspješno proveli
akcije i podigli optužnice za koru-
ptivna krivična djela u kojima su osu-
mnjičeni počinioci čak i ovlaštene

službene osobe iz policijskih
agencija i agencija za
pro vođenje zakona, či -
me smo pokazali da u
borbi protiv korupcije
nema nedodirljivih.

U narednom periodu
pred nama su podi za -
nja optužnica za neka

od krivičnih djela koji -
ma je našoj zemlji, budžetu

i građanima pričinjena šteta u
višemilionskim iznosima, te ćemo

se provođenjem finansijskih istraga
boriti da se nezakonita imovinska
ko rist oduzme od počinilaca ovih kri -
vičnih djela te da se oni osude na
adekvatne kazne, u skladu sa za-

konom, a nastavit ćemo insistirati i
na strožijoj kaznenoj politici za teške
oblike krivičnih djela kojima se
nanosi šteta našem društvu i državi.

I u narednoj godini očekuju nas no -
vi izazovi, a kao glavni tužilac mogu
poručiti da nastavljamo odlučnu
borbu protiv svih krivičnih djela koja
su u našoj nadležnosti, radi stvaranja
što sigurnijeg okruženja za život svih
građana. 

S poštovanjem,

Goran Salihović
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Glavni tužitelj Goran Salihović i dužnosnici Posebnog
odjela za ratne zločine Tužiteljstva BiH, sastali su se i
razgovarali sa glavnim tužiteljem Mehanizma za me -
đu narodne kaznene sudove (MMKS), g. Hassanom
Jallowom. 
Na sastanku je razgovarano o međusobnoj suradnji
dvaju tužiteljstava u borbi protiv nekažnjenosti ratnih
zločina i zajedničkim naporima za izvođenje pred lice
pravde i procesuiranje počinitelja ratnih zločina. 
Glavni tužilac upoznao je g. Jallowa sa aktivnostima i
rezultatima Tužiteljstva BiH u proteklom razdoblju,
kao i planovima za ostvarenje što boljih rezultata u
procesuiranju ratnih zločina u 2015. godini.
Tužitelj Jallow je iskazao kontinuiranu potporu Tuži-
teljstvu BiH i pohvalio je napore Tužiteljstva BiH na što
učinkovitijem procesuiranju predmeta ratnih zločina.

Tužiteljstvo BiH i Tužiteljstvo MMKS imaju inten-
zivnu suradnju u aktivnostima na procesuiranju pred-
meta ratnih zločina, kao i aktivnostima vezanim za

naslijeđe među-
narodnih tribu na -
la, s obzi rom da
Rezidualni meha-
nizam u nared-
nim godina ma
nas tavlja radi ti
na kon okon ča-
nja mandata Haš-
kog tribunala. �

Glavni tužitelj Mehanizma za međunarodne kaznene 
sudove posjetio Tužiteljstvo BiH, sastao se sa glavnim
tužiteljem i iskazao potporu radu kolega u BiH
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� Glavni tužitelj i tužitelji Tužiteljstva BiH na sastanku sa glavnim tužiteljem  
Međunarodnog mehanizma za kaznene sudove (MMKS), Hassanom B. Jallowom
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Највиша делегација Тужилаштва БиХ, главни ту-
жилац и сви шефови одјела и одсјека Тужилаштва
БиХ, дошли су у посјету новоименованом дирек-
тору SIPA-е, г. Перици Станићу и одржали ини-
цијални састанак на којем је исказана обострана
подршка ових институција у заједничкој мисији -
ефикасном процесуирању свих кривичних дјела
која су у надлежности ове двије институције. 
Тужилаштво БиХ и SIPA имају свакодневну опера-
тивну сарадњу, те се сваког мјесеца реализује више
стотина оперативних и истражних активности у
борби против организованог криминала, ратних

злочина, тероризма, корупције, прања новца и фи-
нансијског криминала и свих других кривичних
дјела која су у надлежности ових институција. 
Тужилаштво БиХ и SIPA представљају носиоце
борбе против тешких облика кривичних дјела и од
кључне су важности за успоставу владавине права
и успоставу мирног и безбједног окружења за
живот свих грађана Босне и Херцеговине. 
Двије институције, у протеклих 12 година, реали-
зованим активностима и процесуирањем на сто-
тине осумњичених лица, показале су да улажу
велике напоре у борби за владавину права, да су

носиоци активности у борби против најтежих об-
лика криминала, те да грађани БиХ имају повје-
рења у ове институције, а такође, реализује се
добра и динамична сарадња са партнерским аген-
цијама у региону, Европи и широм свијета, у борби
против прекограничних облика криминала. 
На састанку је договорено да ће се у наредном пе-
риоду одржати оперативни састанци између Ту-
жилаштва БиХ и SIPA-е у вези са активностима

појединих одјела и одсјека, те да ће се уложити на-
пори да резултати у наредној години, у погледу
борбе против свих облика кривичних дјела, буду
још бољи.
Двије институције наставиће интензивно радити
на стварању безбједнијег окружења за живот свих
грађана Босне и Херцеговине, на путу наше земље
ка европским интеграцијама. �

Главни тужилац Салиховић и званичници    Тужилаштва БиХ посјетили SIPA-у 
и састали се са директором SIPA-е и њего    вим најближим сарадницима

Šef delegacije EU, nj.e. Lars-Gunnar Wigemark, pos-
jetio je Tužilaštvo BiH i sastao se i razgovarao sa
glavnim tužiocem Goranom Salihovićem.
Glavni tužilac predstavio je ambasadoru Wigemarku
kapacitete Tužilaštva BiH i upoznao uvaženog gosta
sa historijom Tužilaštva BiH, organizacijom institu-
cije i njenim nadležnostima, kao i ostvarenim rezul-
tatima u proteklom periodu.
Na sastanku je razgovarano o aktivnostima u borbi
protiv korupcije, organiziranog kriminala, terorizma,
kao i procesuiranju predmeta ratnih zločina.
Glavni tužilac istakao je da je Tužilaštvu BiH vrlo
važna podrška međunarodne zajednice i institucija
vlasti u našoj zemlji, kako bi postiglo što bolje rezul-
ta te u svom radu.
Ambasador Wigemark podržao je aktivnosti pravo-
suđa za uspostavu vladavine prava i stvaranje boljeg
i sigurnijeg okruženja za život svih građana BiH, te
iskazao podršku Tužilaštvu BiH.

Glavni tužilac istakao je da je Evropska unija važan
partner Bosne i Hercegovine te se zahvalio na po-
dršci koju EU pruža pravosudnim institucijama i is-
takao opredijeljenost Tužilaštva BiH za saradnju na
evropskom putu Bosne i Hercegovine. �

Glavni tužilac sastao se sa šefom delegacije
EU i specijalnim predstavnikom EU u BiH
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� На састанку истакнута међусобна подршка и заједничка опредијељеност 
за борбу против организованог криминала, ратних злочина, корупције и тероризма
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Glavni tužitelj Tužiteljstva BiH, Goran Salihović, sas-
tao se sa ministrom sigurnosti BiH, Draganom Mek-
tićem. Na sastanku je razgovarano o međusobnoj
pomoći i suradnji dvaju institucija, u procesu us-
postave vladavine prava i jačanja sigurnosti za sve
građane Bosne i Hercegovine. 
Glavni tužitelj Salihović čestitao je ministru Mektiću
na imenovanju i izrazio zadovoljstvo što je Vijeće mi-
nistara formirano i počelo sa radom, jer je funkcioni-
ranje vlasti na državnoj razini vrlo bitno za sve re-
formske procese koji su u tijeku.
Ministar Mektić iskazao je punu potporu Tužiteljstvu
BiH u intenziviranju aktivnosti u borbi protiv korup-
cije, organiziranog kriminala, terorizma i drugih kaz-
nenih djela, jer je procesuiranje ovih kaznenih djela
vrlo bitno za cjelokupnu sigurnosnu situaciju u Bosni
i Hercegovini, regionu, pa čak i na globalnoj razini
kada je riječ o borbi protiv terorizma.
Glavni tužitelj upoznao je ministra sa tekućim ak-
tivnostima i radom Tužiteljstva BiH, kao i činjenicom
da će u narednih nekoliko mjeseci biti podignut veći
broj optužnica za vrlo ozbiljna kaznena djela  orga-
niziranog kriminala, pranja novca, terorizma, kao i op-
tužnica protiv državljana BiH zbog nezakonitog
priključivanja stranim vojnim i paravojnim organi-
zacijama i sudjelovanja na stranim ratištima.
Ministar Mektić istakao je da su Ministarstvo sigur-
nosti BiH i Tužiteljstvo BiH partnerske institucije sa
istim ciljem i zadatkom, a to je poboljšanje sigurnosti
građana i otklanjanje i eliminiranje svih sigurnosnih
prijetnji koje ugrožavaju sigurnost u našoj zemlji.

Ministarstvo sigurnosti u narednom razdoblju planira
jačati kapacitete za borbu protiv svih sigurnosnih pri-
jetnji, u čemu je ključni element dobra suradnja sa
partnerskim institucijama.
S obzirom da u okviru Ministarstva sigurnosti BiH
djeluje više policijskih i sigurnosnih agencija sa kojima
Tužiteljstvo BiH ima svakodnevnu i intenzivnu surad-
nju, dogovoreno je da se u narednom razdoblju još
više ojača izravna komunikacija i suradnja u zajed-
ničkom radu i aktivnostima. 
Sigurnosni aspekt je vrlo bitan u procesu europskih in-
tegracija Bosne i Hercegovine, pa je zbog toga dogo vo -
rena intenzivna suradnja sa partnerskim institucijama
u zemljama regiona i zemljama EU i jačanje me đu-
 narodne uloge Bosne i Hercegovine u tom procesu. �

Glavni tužitelj sastao se sa ministrom sigurnosti
BiH. Iskazana puna međusobna potpora dviju 
institucija u uspostavi vladavine prava

Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Glavni tužilac, Goran Salihović,
posjetio je OSA-u i sastao se sa di-
rektorom Osmanom Mehmedag-
ićem i novoimenovanim ruko vod-
stvom agencije. Razgovarano o sa -
radnji u borbi protiv terorizma, or-
ganiziranog kriminala, korupcije i
ratnih zlo čina.

Najviši zvaničnici Tužilaštva BiH sa
rukovodstvom OSA-e razgovarali
su o saradnji u procesuiranju po -
činilaca krivičnih djela terorizma,
organiziranog kriminala, korupcije,
ratnih zločina i svih drugih krivič-
nih djela iz nadležnosti Tužilaštva
BiH i OSA-e BiH.

Poseban akcent sastanka odnosio
se na aktivnosti u borbi protiv te -
roriz ma, u kontekstu nedavnih do-
ga đa ja u BiH, te terorizma kao pri -
jetnje sigurnosti građanima BiH i
globalnoj sigurnosti, a u čemu je
obavještajni rad jedan od prioriteta
u borbi protiv terorizma i otkriva -
nju i spre čavanju terorističkih ak-
tivnosti.
Na sastanku je razgovarano i o za-
konskim i tehničkim modalitetima
kojima je moguće poboljšati sarad-
nju i efikasnost saradnje institucija,
te omogućiti iskoristivost dokaza
koje prikupi agencija u krivičnim
postupcima. 
Tužilaštvo BiH i OSA su institucije
sa istim ciljem - borba protiv krimi -
nala, procesuiranje i kažnjavanje
počinilaca krivičnih djela i stva ra -
nje što sigurnijeg okruženja za život
svih građana Bosne i Hercegovine.
Rukovodioci dviju institucija iska -
za li su međusobnu podršku i želju
za što boljom i efikasnijom sarad-
njom. �

Rukovodstvo Tužilaštva BiH održalo 
sastanak sa rukovodstvom OSA-e BiH. 
Iskazana međusobna podrška u borbi protiv kriminala

Posjeta izaslanstva Tužiteljstva BiH 
Vrhovnom državnom tužilaštvu Republike Slovenije             svibanj 2015.
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Један од закључака је да ће Ударна група тражити одржавање ванредне сједнице Савјета министара БиХ у вези са 
ситуацијом прилива емиграната у сусједне земље, те предузимање активности за заштиту безбједносне       ситуације у БиХ.

Састанак Ударне групе за борбу против тероризма
одржан је у Тужилаштву БиХ, а састанком је пред -
сједавао главни тужилац Горан Салиховић.
Састанку су присуствовали тужилац Дубравко
Чампара из Одсјека за тероризам Тужилаштва
БиХ и Хасан Плех, шеф Кабинета главног тужи-
оца, као и челни званичници агенција за прово-
ђење закона и безбједносних институција са нивоа
БиХ и ентитета: Ђуро Кнежевић, замјеник дирек-
тора SIPA-е, Мирсад Вилић, директор Дирекције
за координацију полицијских тијела, Зијад Срабо-
вић, замјеник директора Граничне полиције БиХ,
Алмир Џуво, директор Обавјештајно-безбједносне
агенције БиХ (ОБА), Миро Џакула, директор
Управе за индиректно опорезивање (УИО), Изет
Низам, замјеник директора Службе за послове са

странцима, Гојко Васић, директор полиције МУП-
а РС и Драган Лукач, директор Федералне управе
полиције.
С обзиром на велики прилив емиграната са под-
ручја Блиског Истока на подручје сусједних зе-
маља, чланови Ударне групе разговарали су и о
потребним активностима како би се подигла при-
правност и БиХ заштитила од евентуалног доласка
на подручје наше земље лица која су у вези са те-
рористичким групама, а које би могле злоупо-
тријебити процес миграција избјеглица за кретање
према земљама ЕУ.
Замјеник директора Службе за послове са стран-
цима, Изет Низам, упознао је учеснике састанка да
БиХ има капацитете за смјештај највише 500 лица
у оквиру капацитета ове службе, те да се морају
размотрити могућности смјештаја и контроле
евентуалног уласка избјеглица у БиХ, о чему су
мишљења и приједлоге могућих рјешења дали
чланови Ударне групе у складу са надлежностима
институција из којих долазе. 
Институције БиХ већ су у контакту са институ-
цијама у Србији, са циљем предвиђања и откла-
њања могућих проблема.
Иако тренутно не постоји опасност од прилива ве-
ликог броја емиграната, чланови Ударне групе саг-
ласни су да се мора превентивно дјеловати и
тражити солуције могућих проблема, како се у бу-
дућности не би нарушила безбједосна ситуација у
Босни и Херцеговини и безбједност свих грађана. 
Такође, током састанка договарани су приоритети

дјеловања свих институција у
оквиру Ударне групе, у правцу
откривања и отклањања опас-
ности од тероризма, као и про-
цесуирању починилаца кривич-
них дјела која имају везе са те-
роризмом и терористичким ак-
тивностима. 
На састанку је разговарано о откривању, спреча-
вању и процесуирању држављана БиХ који поку-
шају да се прикључе страним паравојним фор-
мацијама које су у вези са терористичким групама,
као и кривичном гоњењу држављана БиХ који 
учествују на страним ратиштима на подручју Си-
рије и Ирака.
Тужилац из Одсјека за тероризам Тужилаштва
БиХ, Дубравко Чампара, упознао је чланове Удар -
не групе са активностима у протеклом периоду, те
изрицањем правоснажне пресуде за терористички
напад у Бугојну за који су изречене дугогодишње
затворске казне.
Такође, тужилац Чампара је упознао учеснике са-
станка са процесуирањем и статусом предмета који

се односе на незаконите одласке држављана БиХ
на страна ратишта. 

Састанку Ударне групе за борбу против тероризма
присуствовали су највиши званичници:
- Тужилаштва БиХ, 
- Државне агенције за истраге и заштиту (SIPA), 
- Дирекције за координацију полицијских тијела
(ДКПТ), 
- Граничне полиције БиХ, 
- Обавјештајно-безбједносне агенције (ОБА),
- Службе за послове са странцима БиХ, 
- Управе за индиректно опорезивање БиХ (УИО), 
- Министарства унутрашњих послова РС, и
- Федералне управе полиције. �

Ударна група за борбу против тероризма - 
биће затражена ванредна сједница Савјета министара БиХ
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Sastanak u Tužiteljstvu BiH i 
sigurnosne pripreme za posjetu pape Franje   lipanj 2015.



Na sastanku dogovorena inten-
zivna svakodnevna suradnja i ko-
munikacija između policijskih i
sigurnosnih agencija i razmjena 
informacija, podataka i saznanja o
potencijalnim terorističkim opas-
nostima.

U Tužiteljstvu BiH održan je sas-
tanak Operativne gru pe za borbu
protiv terorizma, kojim je predsje-
da vao glavni tužitelj Goran Sali-
hović.

Na sastanku su sudjelovali pred-
stavnici svih policijskih i sigurnos-
nih agencija u BiH sa razine države,
entiteta i Brčko Distrikta BiH.

Dogovoreno je da će članovi Ope-
rativne grupe, iz svih policijskih i
sigurnosnih agencija, biti u stal-
nom i svakodnevnom kontaktu i
komunikaciji radi razmjene po-
dataka, informacija i saznanja koja
se mogu dovesti u svezu sa teroriz-
mom ili terorističkim aktivnostima,
sigurnosno interesantnim osoba -
ma, kao i opasnostima od tero -
rizma.

Ova Operativna grupa pokrenut
će aktivnosti na razvoju regionalne
suradnje sa partnerskim agenci-

jama u regionu, radi što učinkovi-
tijeg prikupljanja informacija o po-
tencijalnim terorističkim opasnos-
tima.

Predstavnici Veleposlanstva SAD-
a i FBI iskazali su potporu radu 
Operativne grupe za borbu protiv
terorizma.

U narednom razdoblju, prema Vi-
jeću ministara, bit će upućena na

potvrđivanje lista imenovanih čla-
nova u Operativnoj grupi, koji će u
okviru rada grupe predstavljati
policijske i sigurnosne agencije iz
kojih dolaze.

Tužiteljstvo BiH nastavlja inten-
zivne aktivnosti u bor bi protiv te-
rorizma, kao i otkrivanju, sprječa-
vanju i prevenciji bilo kakvih tero-
rističkih aktivnosti. �

Glavni tužilac u svom radu ima
povjerenje i oslanja se na podršku
svojih saradnika, među kojima su i
mladi ljudi koji imaju dobro obra-
zovanje, entuzijazam i značajno is-
kustvo u pravosuđu, medijima i di-
plomatiji. Rad u kabinetu podrazu-
mijeva spremnost na rad u dina-
mičnom okruženju, sposobnost za
brzo i samostalno pronala ženje
rješenja i solucija za poteško će koje
se pojave u radu, kao i stal nu dos-
tupnost najbližih saradnika za glav-
nog tužioca. 

U svom radu, glavni tužilac ima
povjerenja u mlade ljude koji nose
energiju i imaju sposobnosti pot -
reb ne za svakodnevne aktivnosti u
vrlo dinamičnom poslu, kao što je
rad u tužilaštvu na državnom nivou
i najbrojnijoj tužilačkoj instituciji u
državi. �

Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Kabinet glavnog tužioca - 
stalna pripravnost za najteže zadatke

U Tužiteljstvu BiH održan sastanak 
Operativne grupe za borbu protiv terorizma

Boris Grubešić (1977)
Rukovodilac

Odjela za odnose s javnošću   

Hasan Pleh (1974)
Šef Kabineta 

glavnog tužioca 

Emil Pinkas (1984)
Zamjenik šefa  

Kabineta glavnog tužioca

Posjeta pape Franje                                                     juni 2015.
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У Тужилаштву БиХ одржан је 
састанак главног тужиоца Тужи-
лаштва БиХ, Горана Салиховића,
и директора Граничне полиције
БиХ, Зорана Галића.

Директор Галић, његов замјеник
и главни тужилац Тужилаштва
БиХ разговарали су о активнос-
тима које су у току, те заједничким
акцијама. Том приликом су дирек-
тор Галић и његов замјеник изја-
вили да свих 2 400 граничних
полицајаца стављају на распола-
гање Тужилаштву БиХ у борби
против корупције, тероризма и ор-
ганизованог криминала.

Тужилаштво БиХ и Гранична по-
лиција БиХ имају добру и интен-
зивну сарадњу у процесуирању
кривичних дјела која се односе на
кријумчарење лица, неовлаштен
међународни промет опојним дро-
гама, кријумчарење робе и оста-
лих кривичних дјела која су у над-
лежности ових институција.

Недавно је проведена акција
„Мрежа“ усмјерена ка откривању и
процесуирању починилаца кри-
вичних дјела, припадника УИО и
Граничне полиције, што показује
одлучност ових институција у бор-
би против коруптивних кривич-
них дјела. 

Тужилаштво БиХ и Гранична по-
лиција БиХ настављају заједнички
рад, а тренутно се проводе многе
истраге у БиХ и на међународном
нивоу.

Због добре заједничке сарадње у
успостави владавине права,
12.06.2015. године, на прослави 15-
те годишњице Граничне полиције
БиХ, главном тужиоцу уручена је
захвалница Граничне полиције
Тужилаштву БиХ за добру и ус-
пјешну сарадњу. �

Одржан састанак главног тужиоца и директора
Граничне полиције БиХ који је том приликом 
ставио на располагање 2 400 граничних 
полицајаца Тужилаштву БиХ у борби против 
корупције, тероризма и организованог криминала

Obraćajući se učesnicima međunarodne radionice -
„Borba protiv terorizma“, koja se u organizaciji Minis -
tarstva pravde SAD i Ambasade SAD u BiH održava u
Sarajevu, glavni tužilac Tužilaštva BiH, Goran Saliho-vić,
istakao je da se nastavlja jačanje kapaciteta za borbu pro-
tiv terorizma u tužilaštvima, kao i policijskim i sigurnos-
nim agencijama u BiH.

Glavni tužilac je naglasio da Tužilaštvo i partnerske
agencije uspješno procesuiraju predmete odlaska dr-
žavljana BiH na strana ratišta, kao i druge predmete koji
se odnose na krivična djela terorizma.

Također, glavni tužilac je istakao da očekuje od institu-
cija vlasti Bosne i Hercegovine da pruže podršku Tuži-
laštvu BiH i policijskim i sigurnosnim agencijama u
jačanju kapaciteta za borbu protiv terorizma, kako u seg-
mentu ljudskih resursa, tako i u pogledu tehničkih ka-
paciteta.

Na međunarodnoj konferenciji učestvuju službenici
Tužilaštva BiH, policijskih i sigurnosnih agencija u našoj
zemlji, predstavnici FBI i stručnjaci za borbu u protiv
terorizma iz Odjela za nacionalnu sigurnost Ministarstva
pravde SAD. �

Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Tužilaštvo BiH i partnerske agencije za
provođenje zakona odlučno će se suprotstaviti
svim oblicima terorističkih aktivnosti, a u toj
borbi potrebna je podrška institucija vlasti - 
istakao je glavni tužilac Tužilaštva BiH
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Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Na konferenciji su sudjelovali
glavni tužitelji iz više država Eu-
rope i svijeta, koji su zajednički
razmijenili iskustva u borbi protiv
teorizma, te uspostavili međusobne
kontakte, radi što učinkovitije su-
radnje u budućnosti.

Međunarodna suradnja ključni je
element u borbi protiv  terorizma,
a glavni tužitelj Tužiteljstva BiH,
Goran Salihović, održao je zapaže-
no izlaganje u kojem je govorio o
dosadašnjim i budućim aktivnos-
tima Tužiteljstva BiH i policijskih i
sigurnosnih agencija u borbi protiv
terorizma, financiranja terorizma i
bilo kakvih oblika potpore teroriz-
mu, kao i naporima za uspješnu
prevenciju terorističkih aktivnosti. 

Tužiteljstvo BiH u narednom raz-
doblju intenzivno će raditi na jača-
nju svojih kapaciteta za borbu pro-
tiv teorizma, u vidu povećanja bro-

ja tužitelja, istražitelja i drugog
stručnog osoblja koje će raditi na
ovim predmetima, a razmatra se i
mogućnost formiranja zasebnog
odjela u Tužiteljstvu BiH koji će ra-

diti na predmetima terorizma,
povećanjem postojećeg Odsjeka za
terorizam, u kojem su angažirana
dva tužitelja. �

U Parizu održana međunarodna konferencija
tužitelja posvećena borbi protiv terorizma Тужилаштво БиХ подигло је прву оптужницу у

предмету Гибралтар. 
Оптужени су:

- Стипе Прлић (1958), 
- Зоран Бакула (1964), и
- Невен Куленовић (1967).

Оптужени се терете за кривична дјела злоупо-
требе положаја или овлаштења, примања дара и
других облика користи и давања дара и других об-
лика користи.

Оптужница је подигнута на основу доказа при-
купљених током вишемјесечне истраге која је про-
ведена у сарадњи са Државним тужилаштвом
Републике Словеније, полицијским агенцијама Ре-
публике Аустрије, Државном агенцијом за истраге
и заштиту (SIPA) БиХ, УИО БиХ и Финансијском
полицијом ФБиХ. 

Оптужени се терете да су низом радњи омогу-
ћили правним лицима СВ-РСА д.о.о Сарајево и
Уједињени медији д.о.о Сарајево остваривање про-
тивзаконите имовинске користи, те себи приба-
вили незакониту имовинску корист.

У оптужници се наводи да су, оптужени Стипе
Прлић и Зоран Бакула као чланови управе ЈП ХТ

д.о.о. Мостар, својим незаконитим радњама омо-
гућили правном лицу СВ-РСА д.о.о. Сарајево ос-
тваривање противзаконите имовинске користи у
износу од 6.682.812,31 КМ, правном лицу Уједи-
њени медији д.о.о. Сарајево незакониту имовин-
ску корист од 123.300,00 КМ, те себи прибавили
незакониту имовинску корист Стипе Прлић у из-
носу од 331.513,18 КМ, а Зоран Бакула у износу
386.256,86 КМ, која им је исплаћена на њихове ра-
чуне у Републици Аустрији са рачуна компаније са
сједиштем у Гибралтару, чији је опуномоћеник
Невен Куленовић.

Тужилаштво БиХ ће одговорност оптужених за
почињена кривична дјела доказивати саслушањем
15 свједока и извођењем око 100 материјалних до-
каза прикупљених током истраге.

Ова оптужница је прва оптужница у предмету
Гибралтар и односи се на кривична дјела која се
доводе у везу са компанијом ЈП ХТ Мостар, а
истрага против осталих осумњичених, чије радње
нису директно повезане са овим предузећем, се на-
ставља у сарадњи са наведеним правосудним ор-
ганима и полицијским агенцијама.

Тужилаштво БиХ наставља одлучну борбу против
корупције и свих облика коруптивних кривичних
дјела. �

Подигнута прва оптужница у предмету „Гибралтар“

Posjeta izaslanstva tužitelja iz Francuske  lipanj 2015.
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Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Tužilaštvu BiH je 02.07.2015. godine, iz SAD-a
izručen Almaz Nezirović, osumnjičen za ratne zločine
nad žrtvama srpske nacionalnosti na području Der-
vente.

Pravosuđu Bosne i Hercegovine, na sarajevskom
aerodromu izručen je Almaz Nezirović, rođen 14. 08.
1959. godine u Derventi.

Nezirović će nakon izručenja biti predat postupa-
jućem tužiocu iz Posebnog odjela za ratne zločine, koji
će ispitati osumnjičenog i nakon toga podnijeti prema
Sudu BiH prijedlog za određivanje mjere pritvora. 

Almaz Nezirović je pod istragom Tužilaštva BiH i 
osumnjičen je da je za vrijeme rata i oružanog sukoba
u BiH, kao pripadnik Vojne policije 103. derventske
brigade HVO-a, na području Dervente, u periodu od
mjeseca aprila do jula 1992. godine, postupao protivno
odredbama međunarodnog humanitarnog prava i
Ženevskih konvencija o zaštiti civilnih osoba za vri-
jeme rata. 

On je osumnjičen da je, u svojstvu stražara u logoru
na Rebiću u Derventi, počinio zločine nad žrtvama
srpske nacionalnosti koje su bile zatvorene u logoru, u
proljeće i ljeto 1992. godine. 

Almaz Nezirević osumnjičen je da je zajedno sa
drugim pripadnicima HVO-a lično sudjelovao u
mučenjima i teškim zlostavljanjima žrtava, nanošenju
teških fizičkih ozljeda, nanošenju velikih patnji i
mučenju žrtava na izrazito ponižavajuće načine.

Osumnjičeni je pod istragom i tereti se da je počinio

ratni zločin protiv civilnog stanovništva srpske na-
cionalnosti nad najmanje 30 žrtava, od kojih su neke
bile osobe starije životne dobi. 

Tužilaštvo BiH je u ovom predmetu ostvarilo sarad-
nju sa pravosudnim i policijskim organima Sjedin-
jenih Američkih Država, sa ciljem lociranja i izručenja
osumnjičenog u Bosnu i Hercegovinu te se tužilaštvo
zahvaljuje pravosuđu SAD-a na saradnji i pomoći u
izručenju osumnjičenog pravosuđu Bosne i Herce-
govine. 

Tužilaštvo BiH preduzima intenzivne aktivnosti na
otkrivanju, lociranju i izručenju osoba osumnjičenih
za ratne zločine koje se skrivaju širom svijeta, radi nji-
hovog privođenja pravdi, procesuiranju i kažnjavanju
za počinjene ratne zločine. �

Almaz Nezirović izručen iz SAD-a pravosuđu BiH

Radi se o velikoj međunarodnoj akciji u kojoj je radio
prvi zajednički istražni tim Bosne i Hercegovine i Re-
publike Francuske. Istodobno su realizirane aktivnos-
ti lišenja slobode i pretresa više desetina osumnjičenih
osoba u BiH i Francuskoj.  

U koordiniranoj akciji koju je vodio zajednički is-
tražni tim policije, Tužiteljstva BiH i Francuske, po na-
logu Tužiteljstva BiH, policijski djelatnici SIPA-e
jutros su realizirali veliku akciju kodnog naziva „CD“,
protiv osoba osumnjičenih za organizirani kriminal i
trgovinu ljudima radi radne eksploatacije, krađe i
prosjačenja na području Francuske. 

U brzoj akciji koja je provedena u oba bh. entiteta, na
području  Zenice, Vlasenice, Jajca i Prijedora, lišeno
je slobode više osoba i izvršeni su pretresi većeg broja
objekata i vozila koja koriste osumnjičeni.

Osobe lišene slobode osumnjičene su da su u dužem
vremenskom razdoblju, od 2012. godine, organizirale
odlaske žena i malodobne djece na područje Fran-
cuske, gdje su prijetnjama, ucjenama, zlostavljanjima,
iznu da ma i zastrašivanjima tjerali žrtve da vrše džepne
krađe i druge oblike uličnog kriminala u više gradova
na području Francuske.

Na taj način, osumnjičeni su stekli nezakonitu
imovinsku korist u iznosu više od 2 milijuna eura, koju
su koristili za osobne potrebe i kupovinu nekretnina u
BiH.

Navedeni osumnjičeni pod istragom su i zbog kaz-
nenih djela pranja novca, krivotvorenja isprava, kri-
jumčarenja osoba, zloupotrebe opojnih droga i drugih
kaznenih djela.

Akcija je na dogovoreni znak počela jutros u 6:00 sati
u BiH i Francuskoj.

Na ovom predmetu radio je zajednički istražnim tim iz
BiH i Francuske, sastavljen od oko 20 osoba, iz policij-
skih i tužteljskih institucija BiH i Francuske, koji su više
mjeseci provodili zajedničke istražne radnje na području
dviju država, radi otkrivanja vrlo složenih i društveno
opasnih oblika kriminala koji ugrožavaju sigurnost gra-
đana na području BiH i Europske unije. Aktivnosti je po-
držala Europska asocijacija tužilaca - EUROJUST.

Tužiteljstvo BiH i SIPA su sudjelovanjem u ovoj akci-
ji pokazali spremnost za rad na rasvjetljavanju najslo-
ženijih oblika međunarodnog kriminala i pokazali vi-
soku razinu profesionalizma u suradnji sa kolegama iz
Europske unije. 

Glavni tužitelj i dužnosnici Tužiteljstva BiH održali
su više sastanaka sa kolegama u Francuskoj i članovi-
ma zajedničkog istražnog tima u BiH i Francuskoj.

Tužiteljstvo BiH izražava zahvalnost institucijama
Europske unije, EUROJUST-u, pravosuđu i policiji
Republike Francuske i policijskim djelatnicima BiH
koji su radili na provođenju ove važne međunarodne
operacije. �

Provedena međunarodna akcija kodnog naziva „CD“.
Lišeno slobode više osoba u BiH zbog organiziranog 
kriminala i trgovine ljudima

Međunarodna suradnja

Предсједник Регионалне адвокатске коморе 
Сарајево, Сенад Крехо, у медијском иступу 
захвалио се нашој институцији за активности 
Тужилаштва БиХ и полицијских агенција у 
откривању и спречавању планираног 
убиства адвоката Мухидина Капе

Предсједник Регионалне адвокатске коморе Са-
 рајево, Сенад Крехо, у медијском иступу захвалио се
нашој институцији  за активности Тужилаштва БиХ

и полицијских агенција у откривању и спречавању
тешког кривичног дјела-планираног убиства адво-
ката Мухидина Капе. �

Seminar - „Pravosuđe i javnost“ organiziran je u
Centru za edukaciju sudaca i tužitelja F BiH, u stu-
denom 2015. godine, a jedan od edukatora bio je
mr. sci. Boris Grubešić, rukovoditelj Odjela za od-
nose s javnošću Tužiteljstva BiH.

Na seminaru je sudjelovalo 30 sudaca, tužitelja i
stručnog osoblja iz više pravosudnih institucija. �
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Studenti iz SAD-a posjetili Tužilaštvo BiH
Prilikom posjete, studentima je prezentovana historija

institucije, kao i ostvareni rezultati u proteklih 12 go-
dina.

Grupa studenata Duquesne univerziteta iz Pitts-
burgha, Pensilvanija SAD, posjetila je danas Tužilaštvo
BiH u okviru studijske posjete Evropskog ljetnog
studija.

Boris Grubešić, rukovodilac Odjela za odnose s jav-
nošću Tužilaštva BiH, sastao se sa studentima, te im
prezentovao historiju institucije Tužilaštva BiH od
utemeljenja 2003. godine pa do današnjih dana.

Studentima su prezentovani kapaciteti Tužilaštva BiH,
unutrašnja organizacija institucije, kao i značaj institu-
cije za uspostavu vladavine prava u BiH i ostvareni
rezultati u proteklom periodu.

Studenti su se zanimali za rad Tužilaštva BiH na
predmetima koji se odnose na krivična djela tero-
rizma, te su im prezentovani rezultati Tužilaštva BiH

u toj oblasti.
Tužilaštvo BiH, kao pravosudna institucija, održava

dobre odnose sa profesionalnom i akademskom zajed-
nicom u oblasti pravosuđa i vladavine prava u BiH i svi-
jetu. �
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Proces ekshumacija na lokalitetima Kazani i
Radača, kao i drugim lokalitetima diljem BiH,
bit će prioritet u narednom razdoblju

Organizator današnjeg sastanka je Tužiteljstvo BiH, a
na sastanku su sudjelovali predstavnici Instituta za
nestale osobe BiH, ICMP-a i Misije UN-a. 

Središnje teme sastanka odnosile su se na procese ek-
shumacija, kao i traženja i identifikacije nestalih na
lokalitetu Kazani, lokalitetu jame Radača, masovnoj
grobnici Jakarina Kosa i deponiji u Kozluku, kao i
drugim lokalitetima diljem BiH.

Na sastanku, koji je održan u Tužiteljstvu BiH, za-
ključeno je da će se procesi ekshumacija i identifikacija
nestalih osoba provoditi intenzivno i prioritetno, te će u
slučaju bilo kakve opstrukcije osobe koje ometaju pro-
ces biti kazneno gonjene.

Tužiteljstvo BiH odlučno je u nastojanju da se utvrde
točni podaci o procesu ekshumacije na lokalitetu
Kazani, broj do sada identificiranih žrtava, te da se
definira nastavak radova na terenu koji je geološki
nepristupačan i miniran, kako bi se ekshumacija mogla
nastaviti.

Također, s obzirom da postoje saznanja da se na nave-
denoj lokaciji nalazi veći broj posmrtnih ostataka od
onih koji su pronađeni, a došlo se i do saznanja o
mogućem premještanju posmrtnih ostataka iz ove
grobnice na druge lokacije, potrebno je da se izvrše in-

tenzivne aktivnosti sa ciljem utvrđivanja točnog broja
posmrtnih ostataka i identificiranja žrtava.

Do sada su na lokalitetu Kazani ekshumirani posm-
rtni ostaci 27 osoba, od kojih je samo 17 žrtava identifi-
cirano.

Tužiteljstvo BiH smatra proces ekshumacija i identi-
fikacija nestalih osoba apsolutnim prioritetom u proce-
suiranju ratnih zločina i u narednom razdoblju vršit će
se intenzivni procesi ekshumacija u svim krajevima
Bosne i Hercegovine. �

Posjeta DKPT
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Sastanak - biskup Komarica, veljača 2015.
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Састанак Иванић фебруар 2015.

Priznanje UIO BiH             februar 2015.
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Održan trilateralni sastanak tužilaca regiona.
Saradnja u borbi protiv nekažnjivosti ratnih
zločina prioritet u narednom periodu

U Sarajevu je održan sastanak glavnih tužilaca Go -
rana Salihovića, Vladimira Vukčevića i Dinka Cvitana.
Zajednička borba protiv nekažnjenih ratnih zločina i
traženje nestalih - prioriteti saradnje u budućnosti.

U organizaciji Misije UN-a u Bosni i Hercegovini, u
Sarajevu je održan trilateralni sastanak glavnih tuži-
laca regiona, posvećen naporima u procesuiranju rat-
nih zločina.

Na sastanku je razgovarano o modalitetima ubrzanja
procesuiranja predmeta u kojima je potrebna zajed-
nička saradnja tužilaštava za njihovo procesuiranje.

Zaključeno je da se dogovorom moraju nalaziti rje -
šenja za situacije u praksi koje zahtijevaju zajedničko
djelovanje u predmetima, te su zajedničke aktivnosti
na otkrivanju i procesuiranju osumnjičenih za ratne
zločine u Štrpcima i Srebrenici odličan primjer zajed-
ničke saradnje u regionu u borbi protiv nekažnjivosti.

Na sastanku je razgovarano i o zajedničkim napori ma
u traženju nestalih osoba jer se u regionu još uvijek

traga za više od 9 000 nestalih osoba, od čega su naj-
veći dio žrtve zločina u BiH. Zbog navedene teme, sas-
tanku su prisustvovali i predstavnici institucija za
traženje nestalih iz zemalja regiona.

Na sastanku je istaknuto da Tužilaštvo BiH u ovoj go-
dini planira podići optužnice u najmanje 70 predmeta,
a da je, od početka rada tužilaštva pa do danas, za naj-
teža kršenja međunarodnog humanitarnog prava op-
tuženo 530 osoba, što je najveći broj optuženih u re-
gionu, te svakako značajan rezultat i u globalnom as-
pektu procesuiranja ratnih zločina širom svijeta.

Zaključak sastanka je da se u interesu pravde i žrtava
mora raditi na otkrivanju, procesuiranju i kažnjavanju
počinilaca ratnih zločina i traženju i identifikovanju
nestalih osoba, jer je to ključni element za uspostavu i
održivost vladavine prava, kao i postojanje mirnog i
sigurnog okruženja za život svih građana u BiH, Hr-
vatskoj i Srbiji, a da je u tom procesu vrlo važna podrš-
ka međunarodne zajednice. �
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На састанку је главни тужилац
Brammertz упознат са актив нос -
тима и оствареним напретком у
предметима Категорије 2 те је
констатовано да је у овим пред-
метима остварен значајан напре-
дак, као и да Тужилаштво БиХ
планира и интензивно ради како
би сви ови предмети били ри је -
шени до краја ове године.

Такође, на састанку је истакнуто
да ће линије комуникације из-
међу Тужилаштва БиХ и Тужи-
лаштва при МКСЈ-у бити от во -
 рене и стално активне и након
окончања рада на предметима
Категорије 2, те да ће се размот -
рити начини даље сарадње у бор -
би против некажњености ратних
злочина.

На састанку је истакнуто интен-
зивирање регионалне сарадње
из међу тужилаштава за ратне
злочине у земљама региона, која
већ даје значајне резултате, јер
заједнички рад резултира оптуж-
ницама и процесуирањима одго-

ворних лица у двије државе.
Главни тужилац Салиховић

упознао је колеге из МКСЈ-а са
потешкоћама у раду у Посебном
одјелу за ратне злочине, изазва-
ним прекидом ангажмана 22 за-
посленика који су били анга жо-
вани у оквиру IPA пројекта, што

представља чак 10% укупних ка-
пацитета којима располаже Ту-
жилаштво БиХ, односно око 20%
капацитета Посебног одјела за
ратне злочине.  

Главни тужилац Салиховић је
још једном апеловао на институ-
ције власти у БиХ да се процес
IPA одблокира и замолио ту-
жиоца Brammertzа да својим ау-
торитетом помогне у рјешавању
овог проблема, јер се овом ситуа-
цијом наноси штета жртвама
рат них злочина. �

� Планира се да сви предмети Категорије 2 буду ријешени до краја године

Главни тужилац Горан Салиховић састао се 
са главним тужиоцем при МКСЈ-у, Sergeom 
Brammertzom. Остварен значајан напредак 
у процесуирању предмета Категорије 2
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� Glavni tužilac Salihović prezentirao je na konferenciji rezultate Tužilaštva BiH 
u procesuiranju predmeta za genocid i ratne zločine u Srebrenici

Na konferenciji su sudjelovali najviši zvaničnici Tužilaštva
BiH, Tužilaštva pri MKSJ-u i Tužilaštva Mehanizma za među-
narodne krivične sudove. �

Međunarodna konferencija „Istraživanje,
dokumentiranje i procesuiranje genocida 
u BiH” održana je 11. i 12. juna u Sarajevu
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� Predstavnici glavnih tužilaštava zemalja regiona na konferenciji

decembar/prosinac 2015.

Jačanje kapaciteta Tužilaštva BiH i partnerskih agen-
cija, te otkrivanje i prevencija terorističkih aktivnosti,
ključni su elementi za borbu protiv terorizma i dobru
sigurnosnu situaciju.

Glavne teme sastanka Udarne grupe za borbu protiv
terorizma odnosile su se na trenutne aktivnosti u borbi
protiv terorizma, praćenje i prevenciju aktivnosti koje
su u vezi sa terorizmom, kao i na potrebu jačanja ka-
paciteta Tužilaštva BiH i imenovanje tužilaca u Odsjek
za terorizam, u kojem aktivno i u punom kapacitetu
sada radi samo jedan tužilac.

S obzirom da je Tužilaštvo BiH podiglo optužnice i
već procesuira oko 20 lica, u vezi sa sudjelovanjem u
terorističkim aktivnostima i odlascima na strana
ratišta u Siriji, a vode se aktivne istrage protiv naj-
manje još 20 lica, vezano za vrbovanje, organiziranje
odlazaka i ostale nezakonite aktivnosti koje imaju veze
sa Sirijom, očigledno je da je prioritetna potreba ime-
novanje tužilaca na koje se čeka već nekoliko mjeseci,
zbog različitih opstrukcija. 

Tužilaštvo BiH i partnerske agencije u ovom trenutku
vode istrage protiv najmanje 40 lica, čije se aktivnosti
mogu dovesti u vezu sa terorizmom, terorističkim ak-
tivnostima i potencijalnim terorističkim opasnostima,
a u toku je i nekoliko međunarodnih operacija u borbi
protiv terorizma, u kojima sa partnerskim zemljama
sudjeluje i naša zemlja.

Svako odlaganje imenovanja tužilaca direktno će
ugroziti borbu protiv terorizma. 

Na sastanku Udarne grupe istaknuto je da gotovo

svakodnevno, na dnevnoj bazi, OSA, SIPA i ostale poli-
cijske agencije dostavljaju Tužilaštvu BiH informacije
i izvještaje o terorističkim aktivnostima i dešavanjima
koja se mogu dovesti u vezu sa terorizmom, što stvara
sve više aktivnih predmeta. 

Jedan od zaključaka je da vrlo važan segment za si-
gurnost građana u kojem treba intenzivirati aktivnosti
predstavlja kontinuirani rad na otkrivanju i preven-
tivnom djelovanju i sprečavanju aktivnosti koje imaju
veze sa terorizmom, jer se u slučaju kada se teroristič-
ki akt desi, agencije za provođenje zakona bave poslje-
dicama.

Također, primijećena je i transformacija terorističkih
aktivnosti, te djelovanje počinilaca u cyber-prostoru
(video-snimci i internet objave), kako u BiH, tako i u
svijetu, te se agencije za provođenje zakona u BiH i svi-
jetu susreću sa situacijom da su počinioci terorističkih
akata izuzetno mladi ljudi starosti između 20-30 god-
ina, vrlo često kriminogene prošlosti, što su situacije
koje zahtijevaju novi pristup i u kojima agencije za
provođenje zakona moraju djelovati i na vrijeme otkri-
vati i sprečavati ovakve opasnosti.

Udarna grupa za borbu protiv terorizma, u kojoj sud-
jeluju čelnici policijskih i sigurnosnih agencija sa nivoa
BiH i entiteta, uskoro će se transformirati u koordina-
ciono tijelo, radi što bolje efikasnosti, te nastavlja ak-
tivnosti u borbi protiv terorizma i otklanjanju opas -
nosti od terorizma, a sve u interesu stvaranja što si-
gurnijeg okruženja za život svih građana Bosne i Her-
cegovine. �

Održan sastanak 
Udarne grupe za borbu protiv terorizma
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Svakodnevni radni dan u Tužiteljstvu BiH

� Kabinet glavnog tužitelja � Tužiteljica Enisa Adrović i stručni suradnik Alen Džaferagić � Tužiteljica Eldina Biuk i Danijela Gutović, referent specijalista za 
administrativno-tehničke poslove

� Tužiteljica Olivera Đurić                                                       

� Amer Lepenica, kopirnica Tužiteljstva BiH � Tužiteljica Edina Hubjer i stručna suradnica Nedžida Kunić                                                � Stručna suradnica Sanja Ljuboje � Tužitelj Miroslav D. Marković i daktilograf Branka Klačar                                                      

� Tužitelj Saša Sarajlić, Posebni odjel za organizirani kriminal, gospodarski 
kriminala i korupciju

� Tužitelj Ismet Šuškić, Posebni odjel za organizirani kriminal, gospodarski 
kriminal i korupciju

� Istražitelj Mirza Jamaković sa koleginicom iz SIPA-e � Tužitelj Milorad Barašin, Nina Mujezinović, daktilograf i šef Odjela za istrage 
i podršku svjedocima Aleksandar Faladžić                                                      

� Adnan Divović, stručni suradnik u Tužiteljstvu BiH � Tužitelj Dubravko Čampara sa suradnicima, odlazi na ročište� Zdravka Đukić, šef Pisarne � Sanja Golijanin, bibliotekar Tužiteljstva BiH                                        
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Svakodnevni radni dan u Tužiteljstvu BiH

� Božo Mihajlović, zamjenik glavnog tužitelja i rukovoditelj Posebnog odjela za 
organizirani kriminal, gospodarski kriminal i korupciju

� Sena Uzunović, tužiteljica u Posebnom odjelu za organizirani kriminal,  
gospodarski kriminal i korupciju 

� Tužitelj Sedin Idrizović � Aleksandra Golijanin, stručni savjetnik prevoditelj za engleski jezik                                                      

� Istražitelji Tužiteljstva BiH

� Kolegij tužitelja, svibanj 2015.

� Elma Zubović i Željka Gunjak, djelatnice IKT odjela

� Tužiteljica Marijana Čobović, Posebni odjel za ratne zločine                                                    

� Tužitelj Stanko Blagić, Posebni odjel za ratne zločine                                          

� Tužiteljica Dika Omerović, Posebni odjel za ratne zločine

� Tužitelj Sead Đikić, Posebni odjel za ratne zločine

� Tužiteljica Remzija Smailagić, Posebni odjel za ratne zločine

� Selma Sakić, stručna suradnica, Posebni odjel za ratne zločine

� Mirza Hukeljić, tužitelj, Posebni odjel za ratne zločine / Posebni odjel za 
organizirani kriminal, gospodarski kriminal i korupciju

� Đorđe Blagojević - djelatnik IKT odjela
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Glavni tužilac sastao se sa Vrhbosanskim nadbiskupom
kardinalom Vinkom Puljićem. Na sastanku je, između 
ostalog, razgovarano o sigurnosnom aspektu posjete
pape Franje Bosni i Hercegovini u junu 2015. godine 

Колегиј фебруар 2015.



Главни тужилац Горан Салиховић састао се са
војним аташеом САД-а у БиХ, бригадиром Scottom
Millerom. На састанку је разговарано о помоћи и под-
ршци Владе САД-а у процесу проналаска и иденти-
фикације масовних гробница у БиХ, како би се
убрзао процес тражења и идентификације несталих
лица у Босни и Херцеговини.

С обзиром да у овом процесу могу бити од користи
сателитски снимци простора БиХ из периода 1992.-

1995. на којима се види узнемиравање тла и могуће
локације масовних гробница у БиХ.

Захваљујући међународној подршци, на овај начин
већ је пронађен већи број масовних гробница у БиХ, а
овај поступак значајно је помогао и у тачном лоцирању
масовне гробнице Томашица код Приједора, једне од
највећих масовних гробница откривених у БиХ.

Главни тужилац се захвалио властима САД-а на
пружању помоћи и подршке у процесу тражења не-
сталих лица, те истакао да је ово јако битан процес са
правног и хуманог аспекта, јер се у БиХ још увијек
трага за око 8 000 лица несталих у протеклом рату.

Главни тужилац Салиховић истакао је да је изузетно
потребно да се ова сарадња настави, те да и међуна-
родне и домаће институције пруже подршку у про-
цесу тражења несталих у оквиру својих могућности. 

Војни аташе САД-а истакао је спремност САД-а да
настави подршку Тужилаштву БиХ и институцијама
Босне и Херцеговине у овом процесу.

Главни тужилац се захвалио властима и Министар-
ству одбране САД-а на досадашњој подршци у успо-
стави владавине права у БиХ, те изразио задовољство
што ће се та сарадња наставити и у будућности. �

Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine
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Главни тужилац се састао са војним
аташеом Сједињених Америчких Држава у БиХ

Diplomatski

kutak

Diplomatski

kutak
Glavni tužitelj Pariza, g. Francois Falleti, sa svojim

suradnicima posjetio je Tužiteljstvo BiH i sastao se sa
glavnim tužiteljem Goranom Salihovićem i dužnos-
nicima Tužiteljstva BiH.

Glavni tužitelj Salihović upoznao je kolege iz Fran-
cuske sa radom i aktivnostima Tužiteljstva BiH, kao i
radom na predmetima koji se odnose na terorizam i
nezakonitosti u svezi krijumčarenja oružja i eksploziva
sa međunarodnim elementima, u kojima je ostvarena
i suradnja sa pravosudnim i sigurnosnim instituci-
jama Francuske.

Kolege iz Francuske zainteresirane su za razvoj do-
brih odnosa i suradnje u borbi protiv terorizma, na
lokalnoj i globalnoj razini, a Tužiteljstvo BiH svjesno
opasnosti od terorizma, kao institucija koja vodi ak-
tivnosti u procesuiranju ovih predmeta, ostvaruje in-
tenzivne kontakte sa partnerskim institucijama u
regionu, Europi i svijetu.

Sudionici sastanka složili su se da krijumčarenje
oružja i eksploziva, koji se najčešće koriste za izvršenje
teških kaznenih djela, terorizma i organiziranog kri-
minala, predstavlja veliku sigurnosnu prijetnju i zna-
čajno ugrožava sigurnost građana, pa zbog toga nave-
dene nezakonitosti zahtijevaju odlučnu reakciju pra-
vosuđa i policijskih i sigurnosnih agencija, u borbi na
otkrivanju i kažnjavanju počinitelja. 

Na sastanku je dogovoreno formiranje zajedničkih is-
tražnih timova iz tužiteljstava dviju zemalja, koji će za-
jednički provoditi istrage za kaznena djela čije izvr -
šenje je povezano sa BiH i Francuskom, a zaključ eno
je da će se partnerska suradnja tužiteljstava BiH i
Francuske nastaviti i intenzivirati u budućnosti �

Glavni tužitelj Goran Salihović sastao se sa
glavnim tužiteljem Pariza. Središnje teme sas-
tanka odnosile su se na borbu protiv terorizma i
međunarodnog krijumčarenja oružja i eksploziva

Централне теме састанка односиле су се на пружање међународне подршке 
у процесу тражења масовних гробница и потраге за несталим лицима у БиХ.
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U izaslanstvu su, osim tužitelja, bili i predstavnici
Misije OESS-a u Srbiji, a sastanku su nazočilii i
dužnosnici VSTV-a BiH.

Na sastanku je glavni tužitelj upoznao kolege iz Srbije
sa aktivnostima u pravosuđu Bosne i Hercegovine,
radom i ciljevima Tužiteljstva BiH, te intenzivnim
naporima koje ova institucija ulaže u procesu jačanja
vladavine prava. 

Glavni tužitelj govorio je o položaju tužitelja u Bosni
i Hercegovini u kojoj radi ukupno oko 360 tužitelja,
na razinama države, oba entiteta i Brčko Distrikta BiH.

U svom izlaganju istakao je važnost očuvanja neovis-
nosti izbora sudija i tužitelja, te sprječavanja bilo kak-
vog utjecaja politike na ovaj proces, kao i na druga
pitanja koja se tiču nositelja tužiteljskih funkcija,
među kojima su i osobna primanja i naknade. �
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Glavni tužitelj se sastao sa izaslanstvom
Državnog vijeća tužilaca Republike Srbije 

Diplomatski

kutak

decembar/prosinac 2015.

Glavni tužilac Tužilaštva BiH, Goran Salihović, i rukovodioci odjela u Tužilaštvu BiH, 
u Ljubljani su se sastali sa generalnim državnim tužiocem Republike Slovenije 
dr. Zvonkom Fišerom i najvišim zvaničnicima tužilaštva Slovenije

Glavni tužitelj Tužiteljstva BiH, Goran Salihović, sastao se sa izaslanstvom 
Državnog vijeća tužilaca Republike Srbije, koje boravi u posjeti Bosni i Hercegovini.

Na sastanku je razgovarano o zajedničkoj saradnji
tužilaštava u borbi protiv svih oblika prekograničnog
kriminala i krivičnih djela čije izvršenje se proteže na
području dviju zemalja.

Poseban akcent stavljen je na saradnju u borbi protiv
terorizma i terorističkih aktivnosti i međusobnu raz-
mjenu informacija i saradnju.

Također, zvaničnici Tužilaštva BiH sastali su se i sa
Harijem Furlanom, glavnim specijalnim tužiocem i
Brankom Maslešom, predsjednikom Vrhovnog suda
Slovenije.

S obzirom da je u proteklom periodu procesuiran veći
broj različitih krivičnih djela čije se izvršenje odnosilo
na Sloveniju i BiH i čiji su počinioci bili državljani
Slovenije i BiH, dva tužilaštva  u velikom broju pred-
meta realizovala su međusobne zahtjeve za međuna-
rodnu pravnu pomoć.

Na sastanku je zaključeno da je potrebno jačati
saradnju i kontakte radi efikasnije borbe protiv svih
krivičnih djela koja ugrožavaju sigurnost građana u
BiH i Sloveniji, te da će dva tužilaštva ostvarivati re-
dovne kontakte i saradnju.�

Diplomatski

kutak

decembar/prosinac 2015.

Najviši zvaničnici Tužilaštva BiH i Vrhovnog
državnog tužilaštva Slovenije u Ljubljani
dogovarali zajedničku saradnju u borbi 
protiv terorizma i organiziranog kriminala

Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Tužitelji i stručni suradnici Tužiteljstva BiH sudjelovali na radionici 
o postavljanju i ukidanju zaštitnih mjera za svjedoke u postupcima
ratnih zločina, koju su održale predstavnice Tužiteljstva pri 
Mehanizmu za međunarodne kaznene sudove (MMKS) u Den Haagu
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VODITELJICA:
Dobro veče poštovani gledaoci. 

Ko ima ekskluzivno pravo na reformu
pravosuđa u BiH, politika ili struka? Ni
sami političari nemaju jedinstven stav
oko potrebnih reformi, dok je struka iz
procesa reformi praktično isključena.
Na stolu su trenutno dvije verzije za-
kona, Ministarstvo pravde Republike
Srpske iz ove (2015. godine) i Mini-
starstvo pravde BiH iz 2013. godine.
Upravo te verzije u fokusu su dvodne-
vnog seminara pod pokroviteljstvom
Europske komisije. Najveći problem
političarima, po svemu sudeći, pred-
stavlja član 7. Zakona o Sudu Bosne i
Hercegovine.

PRILOG: Suprotni su stavovi struke i
politike o Zakonu o sudovima. Nema
suglasnosti o novom zakonskom rješe-
nju koje treba defininirati nadležnost
Suda BiH, te osnivanje novog priziv-
nog suda na razini države. Za struku je
sporan i dio prijedloga iz Republike Sr-
pske koji se odnosi na brisanje člana 7.
a koji se odnosi na nadležnost pravo-
suđa na razini države.

PRILOG – (PREDSJEDNICA SU -
DA BiH MEDDŽIDA KRESO):
Kompromisa ne smije biti na račun
vladavine prava. Ne smije ga biti na
račun gubitka ili smanjenja nadležno-
sti Suda i Tužilaštva u štićenju vrijed-
nosti države BiH koje su zagaranto-
vane Ustavom BiH.

Što je u stvari sporno, u stvari, u članu
7. za čije se brisanje uglavnom zalažu
političari iz RS-a. Taj član predviđa, iz-
među ostalog, kaznenu odgovornost za
ona djela koja bi inače bila u nadležno-
sti entitetskih pravosudnih institucija,
osim u slučajevima kada izazovu štetne
posljedice po bh. gospodarstvo ili dru -
ge štetne posljedice po BiH. Primjer je
žalba Tužiteljstva BiH u slučaju Budi-
mir, gdje su pozivajući se na član 7. Za-
kona o Sudu BiH, naveli kako je izvr -
šenjem kaznenih djela u optužnici pro-
tiv Živka Budimira i drugih, nanesena
šteta pravosudnome sustavu i među-
narodnome ugledu Bosne i Hercego-
vine. Dosadašnja praksa, ipak, poka -
zuje kako primjena člana 7. nije doni-

jela željene rezultate. Da je Republika
Srpska najviše zainteresirana za iz-
mjene Zakona o Sudu BiH i samoga
člana 7. potvrđuje entitetski ministar
Anton Kasipović. Osvrnuo se i na oz-
biljnost kolega iz državnog i Federal-
nog ministarstva pravde.

PRILOG – (MINISTAR ANTON
KASIPOVIĆ): Neću tumačiti načine
ponašanja i pristupe u drugim mini-
starstvima, ali mislim da oni koji od-
govaraju moraju završavati svoj posao.

Dogovora, po svemu sudeći, još nema.
Sudionici seminara u naredna dva
dana trebali bi pregledati preporuke iz
dosadašnjeg Strukturiranog dijaloga,
kao i preporuke Venecijanske komi-
sije, te zajednički uraditi prijedlog na-
crta koji su dostavljala nadležna minis-
tarstva. Konačna odluka ipak je u ruka-
ma izvršnih, odnosno zakonodavnih ti-
jela na čemu inzistira i Europska unija.

VODITELJICA: Gosti Teme dana su
Goran Salihović, glavni tužilac Tužila-
štva BiH, Milan Tegeltija, predsjednik
Visokog sudskog i tužilaćkog vijeća
Bosne i Hercegovine i Branko Perić,
sudija Suda Bosne i Hercegovine. Go-
spodo dobro veče i dobro došli.

Evo, gospodine Periću prvo pitanje za
Vas. Da li je pravosuđe u BiH ikada
bilo u složenijim i težim problemima
nego danas?

SUDIJA PERIĆ BRANKO: Vjero-
vatno nije, ali nije sigurno da neće biti.
Stvari se odvijaju jako loše i ne znam
ko je zbog toga kriv, prosto mi je bilo
danas neprijatno slušati razgovor na
jednu ozbiljnu temu koja se tiče i pra-
vosuđa i politike i stekao sam utisak da
ne postoji uopšte politička volja da se
stvari rješavaju u pravosuđu.

VODITELJICA: Zašto?

SUDIJA PERIĆ BRANKO: Ne
znam, to treba pitati političare.

VODITELJICA: Dobro, šta mislite Vi
zašto ne postoji politička volja?

SUDIJA PERIĆ BRANKO: Mislim
zbog toga što ova situacija nekome od-
govara. Ne mogu da se bavim tom vr-
stom analiza, ja sam bio tamo sa
namjerom i ciljem da pomognem u
profesionalnom dijelu, ali sam shvatio
da niko nema iskrenu želju i volju da
se stvari mijenjaju i da se pravosuđe
stabilizuje bar na nekim reformskim
principima. Prosto sam iznenađen na-
činom na koji se, ljudi koji su ključni
akteri dijaloga i koji su pokrenuli to pi-
tanje i sa nekim protokolom pokušali
da nas uvjere da iskreno pristupaju
tom reformskom procesu, na takav
način se ponašali. Doći, održat pozdra-
vni govor i otići i ostaviti samo jednog
ministra koji je došao sa nekim svojim
prijedlogom i vjerovatno smo svi stekli
utisak da je sa iskrenom namjerom
došao da se neke stvari riješe bez pre-
tenzija da svoj predlog proglašava rje-
šenjem koje treba prihvatiti, da ostaje
sam i biva podvrgnut nekom kasaplje-
nju dokumenta koji je trebao biti pola-
zna osnova za razgovor.

VODITELJICA: Gospodine Tegel-
tija, suprotni su stavovi struke i poli-
tike, nema saglasnosti, evo čuli smo u
novom zakonskom rješenju koje treba
definisati nadležnost Suda BiH, te
osnivanje novog Apelacionog suda na
nivou države, sporan je ovaj član 7. Za-
kona o Sudu Bosne i Hercegovine.
Kakav je Vaš stav po tom pitanju, od-
nosno VSTV-a?

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Ja ću poći od toga, od
onog pitanja koje ste postavili na
samom početku emisije, a to je ko ima
ekskluzivno pravo na reformu pravo-
suđa. Da li to imaju političari ili to
imaju struke. Ja mislim da to treba da
bude zajednički proizvod. Znači, nara-
vno da je izvršna vlast ona koja pred-
laže zakone, parlamenti su ti koji ih
usvajaju, a zakoni sistemskog karak-
tera kakvi su zakoni o pravosuđu se ne
mogu jednostavno donijeti bez stano-
višta, bez mišljenja ljudi koji rade taj
posao.

VODITELJICA: Ali očigledno ne sa-
rađujete, ne postoji komunikacija..

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Evo do sada smo sara-
đivali, evo sad smo isključeni iz tog
Strukturalnog dijaloga na tom mini-
starskom nivou. Vaše pitanje, kada ste
rekli nisu identični stavovi struke i po-
litike. Ja ne bih prije svega tako išao,
ako govorimo (jedna riječ, nerazum-
ljiva) zakonskim rješenjima, ne bih
išao tako daleko. Ja bih rekao da se u
nekim stvarima svi slažu. Postoji puno
stvari u kojima postoji jedan opšti kon-
senzus da nisu dobre i da ih treba pro-
mijeniti. Mislim da je ovdje u principu
riječ o tome kako ih promijeniti. I tu ne
postoje slaganja. Uglavnom ne između
politike i struke, nego između samih
političara, prije svega, jer mi smo
danas bili svjedoci na tom struktural-
nom, na tom TAIEX-ovom  seminaru
da nam iz istog Ministarstva, iz Mini-
starstva pravde BiH, ministar pravde
održi jedan govor sa jednim stavovima,
i nakon toga dođe zamjenik ministra
održi jedan potpuno drugačiji govor, i
maltene pobriše ono što je rekao mini-
star i onda više ne znam šta je to stav
Ministarstva pravde BiH. Prema tome,
da biste bili pregovarač u procesu, prije
svega morate imati nekakav stav sa
kojim znamo šta je to, šta je to što je
stav Ministarstva pravde BiH, na pri-
mjer. U svakom slučaju, kada je u pi-
tanju pravosuđe i kada je u pitanju
struka, mislim da je nesporno da je Vi-
soki sudski i tužilački savjet jedini le-
gitimni predstavnik svih pravosudnih
institucija u BiH i kompletne pravosu-
dne zajednice i mislim da je potpuno
neopravdano i bez osnova isključen iz
Strukturalnog dijaloga na tom mini-
starskom nivou, iako je on po svojim
kapacitetima i zakonskim nadležno-
stima nadležan da se bavi upravo pra-
vosudnim politikama...

VODITELJICA: O Vašoj ulozi ćemo
još kasnije govoriti. Evo, gospodine Sa-
lihoviću, čuli smo predsjednicu Suda
BiH koja je kazala da ne smije biti
kompromisa na račun vladavine prava,
na račun gubitka ili smanjenja nadlež-
nosti Suda i Tužilaštva. Slažete li se sa
gospođom Kreso?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Nara-

vno da se slažem. Znači moramo se
vratiti, kako bih rekao, na početak.
Mnogo je uloženo u ovaj Strukturalni
dijalog, tri, četiri godine. Taj razgovor
i ti rezultati su donijeli do jedinih odre-
đenih standarda. Znači imamo stan-
dard kojeg se moramo držati, ako
hoćemo u Europsku uniju, ako ćemo
da imamo europske zakone. Znači
standard Venecijanske komisije koji je
rekao da moramo imati drugostepeni
sud, da li je to Apelacioni, Viši ili Vr-
hovni sud, da se taj član 7. stav 2., od
njega ne može ništa oduzeti ili dodati,
da se on precizira. Znači to imamo stav

struke, znači struka, Visoko sudsko i
tužilačko vijeće, Europska komisija, svi
zaključci dosadašnjeg Strukturalnog
dijaloga su išli u ovom pravcu i u me-
đuvremenu smo dobili prijedlog Mini-
starstva Republike Srpske, koji je dat u
razmatranje. Mislim da sve ono što je u
tom prijedlogu Ministarstva Republike
Srpske je u skladu sa Venecijanskom
komisijom, Strukturalnim dijalogom,
strukom, može se prihvatiti. Ono što
nije, ne samo taj prijedlog, po mom
mišljenju ne možemo nijedan prihva-
titi. Znači, ovo što predsjednik (VSTV-
a) reče, treba da uzmemo ono što je
pozitivno u čemu se svi slažemo. Moj
bi bio prijedlog, to sam danas rekao na
Struktrualnom dijalogu, da idemo ono
što možemo, gdje se svi slažemo. A, u
čemu se svi slažemo? Svi su se složili,
znači, struka Venecijanska komisija,
Strukturalni dijalog, Brisel, politika,
opozicija, vlast, da trebamo imati dru-

gostepeni sud. ‘Ajmo krenuti u realiza-
ciju i pravljenje tog drugostepenog
suda, znači zakona. Ovaj dio, koji je
sporan, u članu 7., malo ćemo ga osta-
viti, to je gospodin Pake rekao u Bri-
selu neki dan, ostavit ćemo ga i
pokušati o njemu dogovarati. Ne mo-
žemo u paketu dogovarati nešto gdje
smo saglasni i gdje nikako nismo sa-
glasni. ‘Ajmo biti mudri i pametni i na-
praviti jedan prijedlog, dati ga u
proceduru, znači ne samo da su ove tri
stvari rečene, ima jedna koja je veoma
bitna, a to je jačanje Visokog sudskog
tužilačkog vijeća. Znači, naravno, kroz
izmjene Zakona o VSTV-u, to je stav
isto Venecijanske komisije. Znači, ako
bi išli u jednom pravcu, naravno Par-
lament odlučuje o tome, koji nije u
skladu sa ovim standardom, može do-
nijeti politika šta hoće, ali ponovo ako
želimo u Europsku uniju, oni će nas
vratiti na ove standarde.

VODITELJICA: Pravac u kojem sad
ide reforma pravosuđa, kakav je po
Vama, dobar, loš, način na koji se sada
radi?

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: A gdje Vi vidite reforme..

VODITELJICA: Pa, evo ovi procesi
koji se sada dešavaju.. Reforma pravo-
suđa je nešto što traje ili bar tako već
godinama..

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Postoji priča o reformama, ali
reforme nema i mislim da niko nije
zainteresovan za reformu i to je nešto
što me čudi i što ne mogu da shvatim i
sad smo pomalo pomiješali uloge. Po-
javljujemo se mi tamo profesionalci sa
nekim uslovima to može to ne može, to
nije naš posao. Izvršna vlast i zakono-
davna vlast su odgovorne za donošenje
dobrih zakona. Mi smo tu da kažemo
šta je prihvatljivo šta nije, šta je dobro
rješenje, šta nije. 

VODITELJICA: Ali evo tu su ovi se-
minari, strukturalni dijalozi...

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Svi uslovi su postojali da se

Emisija „Tema dana”, emitovana na BHT1 dana   08.10.2015. godine
Intervju
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donese Zakon o Višem sudu. Tri go-
dine se o tome raspravljalo. Čak smo
ponudili alternative u vezi člana 7.
Nismo se mi samo mogli složiti oko
toga, ali smo iznijeli argumente i za
jednu i za drugu. Ili ga brisati ili ga ob-
jektivizirati na najbolji mogući način. I
ponudili smo alternative. Nismo se slo-
žili oko toga. I to je sasvim normalno
za nas profesionalce da imamo različit
pristup pravnim stvarima i izvršna
vlast je imala sve na stolu da predloži
Zakon u Parlamentu, ali očigledno oni
to ne žele. Pokrenut je novi krug Struk-
turalnog dijaloga koji će se ponovo vo-
diti tri godine i neće se uraditi ništa. I
ovaj današnji format razgovora je bio
potpuno besmislen. Imate dva zakona
na stolu koji su potpuno neusaglašeni,
a ko treba da usaglasi te zakone nego
izvršna vlast i da dođe sa jednim svo-
jim prijedlogom i da kaže dajte da ču-
jemo vaše mišljenje. To je logika i
politike i pravne struke, ali mi se tamo
zloupotrebljavamo i ja mislim da više
struka ne treba da učestvuje u tim be-
smislenim razgovorima.

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Dosta toga što je kolega
Perić rekao, stoji zaista. Stoji da smo
mi tamo poprilično obesmišljeni. Mi
smo ljudi profesionalci koji se bave
svojim poslom, znači, na način da daju
rešenja koja su najbolja u okviru zada-
tih ciljeva. Naravno, VSTV se bavi i
strategijama i politikama..

VODITELJICA: I Vaš je zadatak da
osigurate, je li tako, i nezavisno pravo-
suđe?

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Jeste. Ali vidite kada
govorimo o reformi, ne govorimo o re-
formi u smislu povećanja nezavisnosti,
a nezavisnost više nije upitna. Ovdje
govorimo o povećanju, promjeni nekih
drugih zakona koji su od fundamental-
nog značaja kao što je na primjer,
Zakon o Sudu BiH. I sad vidite, vi
imate činjenicu da se oko 90% tog Za-
kona novog, eventualnog, svi mogu
složiti, mogu naći zajednički jezik i
(neka riječ nejasna) postavlja kao naj-
spornija stvar taj član 7. stav 2. tačka
(b), koji se govori o proširenju nadlež-
nosti. Oko kojeg, ja moram da kažem,
nije to sukob između politike i struke,
to je prije svega sukob unutar politike,
a da Vam kažem ni u samoj struci ne
postoje identična mišljenja oko toga

rješenja.

VODITELJICA: Imamo li onda re-
formu ili nemamo reformu?

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Pa, vidite ono što re-
forma, ako govorimo o reformi u smi-
slu reforme Zakona, to ne zavisi od
pripadnika pravosudne zajednice. Ona
prije svega zavisi od nosilaca izvršne,
onda, jel' naravno, zakonodavna vlast.
Mi smo tu da u okviru zadatih strate-
gija koje zajednički usvojimo napra-
vimo najbolje moguće modalitete. Evo
mi smo dali analitičko mišljenje, kada
je u pitanju član 7. stav 2. tačka (b) Za-
kona o Sudu BiH, i rekli smo praksa
Suda BiH u pogledu primjene člana 7.
stav 2. tačka (b) je nekonzistentna, nije
dala pravi odgovor na pitanja ili prave
parametre za preduzimanje tih nadlež-
nosti i mi stali na stanovište kao
struka, zajedno, da se ti parametri

nužno moraju objektivizirati kako bi
svaki građanin ove zemlje unaprijed
mogao da prepozna koji će sud da ga
sudi u određenom slučaju ukoliko po-
čini krivično djelo, da to ne bude po-
dložno nekakvoj arbitrarnosti poje -
dinog sudije, nego da su ti kriteriji
jasni i određeni. Kako će se  to, koji će
model to biti? Mi smo tu da ponudimo
različite vrste modela od kojih svi
mogu biti prihvatljivi.

VODITELJICA: Pa, dobro, ali Vas se
tiče i trebalo bi da se pitate. Imamo li
reformu gospodine Salihoviću?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Vidite,
reforma znači, zvanično je nemamo, ali

reforma traje, evo u Sjedinjenim Ame-
ričkim Državama traje 200 godina.
Znači, stvarno smo u nekoj reformi.
Sva ova primjena zakona i sve ovo što
se dešava u našoj državi je povezano sa
reformom i mi smo spremni za re-
formu. Međutim, ovdje se dešavaju
neke druge stvari. Skreće se sa pravih
problema u državi, u društvu. Znači,
na pravosuđe i na naše eventualne pro-
bleme. Ovo su nikakvi problemi i ovo
je možda najbolji segment u društvu,
pravosuđe BiH. Koliko god to neko
shvatio ili ne sa političkih stvari. Znači,
tu mi ne bježimo od reforme, ali nara-
vno mora se struka pitati. Ne može bez
struke. 

VODITELJICA: Hoćete da kažete da
nema problema u pravosuđu?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Kako da
nema, kako da nema.

VODITELJICA: Evo i Vi i Vaš rad,
konkretno Tužilaštva BiH?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Evo,
ovako da Vam kažem. Ja prihvatam i
moji tužioci sve kritike, dobrona-
mjerne i zlonamjerne. Nikakav pro-
blem. Ali uhvatiti se u koštac sa
ovakvim problemima u ovakvoj državi
gdje imamo ovakav politički sistem je
veoma teško i treba mnogo hrabrosti
za te tužioce. Imate sad primjer u za-
dnje vrijeme, dva mjeseca, oko OSCE-
a. Shvatite, ne možemo dati nikome u
ovoj državi ono što je zakonom zabra-
njeno. Sve ono što možete dobiti Vi,
dobit će bilo ko. Je li tu problem neki?
Nađite mi državu gdje to može. Nađite
mi tog tužioca ili sudiju koji će to dati.
Znači, to su jednostavno neke stvari
gdje moramo čuvati državu. Znači ovo
nije uopšte Džonatan, gospodin Džo-
natan je rekao neki dan nešto se krije.
Pa mi sve krijemo, pa u tome i jeste
problem zato što su istrage tajne. Ra-
zumijete. Kako ćemo raditi ako svi
znaju. Sad uđemo u jedan predmet i ja
i Vi ga pogledamo, sutra i moja i Vaša
glava će biti u pitanju, a ja neću da od-
govaram za Vašu glavu.

VODITELJICA: Gospodine Periću,
koliko unutrašnji problemi u pravo-
suđu mogu biti kočničari određenih
procesa, reformi, međusobni odnosi
između institucija, između pojedinaca?

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Znate, kada se problemi na-
gomilaju onda gubite stratešku spo-
sobnost da upravljate sistemom.
Bavite se svakodnevnim stvarima i ba-
nalnim stvarima. Tako da to gomilanje
problema u sistemu je jako loše i loše iz
perspektive neke moguće reforme.
Dakle, ljudi nemaju vremena da se
bave reformama i reformskim pitanji-
ma, nego rješavaju neke svakodnevne
stvari. To je loša situacija generalno za
neke reformske zahvate i zbog toga,
prosto ne mogu da vjerujem da stvari
oko kojih smo potpuno saglasni. Viši
sud je nešto oko čega smo svi saglasni
u tom trogodišnjem Strukturalnom di-
jalogu i sad smo zapeli oko jedne je-
dine odredbe, i ja postavljam pitanje
da li zaista neko želi Viši sud. Bio bih
spreman da se kladim da sutra kad bi
neko rekao evo zadržavamo član 7. da
Zakon nikad ne bi došao u Parlament,
jer postoje neke politike kojima Viši
sud ne odgovara.

VODITELJICA: Još jedna stvar koja,
da tako kažem, visi nad glavom jeste i
najavljeni referendum o Sudu i Tužila-
štvu BiH. Jeste li se Vi (obraća se pred-
sjedniku VSTV-a) oglašavali tim
povodom? Jeste li sa nekim razgova-
rali tim povodom? 

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Nismo.

VODITELJICA: Zašto?

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Mi se nismoe oglašavali
povodom referenduma. Referendum je
odluka Narodne skupštine Republike
Srpske, i mi nismo Ustavni sud da
ocjenjujemo ustavnost i zakonitost od-
luke Narodne skupštine RS; da se ogla-
simo povodom našeg isključivanja iz
Strukturalnog dijaloga i osporavanja
zakonitosti samog postojanja institu-
cija na državnom nivou, jer to ne do-
prinosi vladavini prava. Jer kako sam
već rekao taj sud, evo sudija Perić, on
sudi predmete, on donosi presude, lju-
di po njegovim presudama idu u zat-
vor, tamo leže neke zatvorske kazne i
ukoliko vi sada osporavate postojanje
samoga Suda, osporavate, dovodite
ljude u situaciju da više ne znaju jesu li
oni tamo nekako kao neki taoci, ili su
stvarno u nekom sistemu sudskom po
nekoj presudi otišli u zatvor. Ospora-
vanje zakonitosti postojanja institu-

cija, jer je, vidite Zakon o Sudu BiH je
donešen u Parlamentu i to je Sud koji
danas radi na osnovu Zakona. Ljude
sudi na osnovu toga što je zakonito
osnovan. U tom smislu smo se mi izja-
šnjavali o zakonitosti, o referendumu
nismo donosili nikakav zaključak. 

VODITELJICA: Jeste li možda prei-
spitivali razloge, argumente koji se na-
vode, nezadovoljstvo je radom Suda i
Tužilaštva BiH u RS?

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Pa mi se svakodnevno
bavimo problemima koji se odnose na
nezadovoljstvo u stvarima koji su..

VODITELJICA: Evo vidimo OSCE
radi analizu, jeste li je mogli vi možda
uraditi?

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Pa, ne znam baš da li
smo je mi mogli uraditi u ovom trenu-
tku. Pitanje je da li smo mogli uraditi,
da smo je mogli uraditi vjerovatno bi je
uradili. Znači, nisam siguran kolika su
sva ta ovlaštenja da se radi ta analiza.
Da li ovlaštenja postoje, ko je u stvari
tu kompetentan da radi tu analizu. Na
osnovu čega bi se radila. Znači, mislim
da, koliko bi ona bila nezavisna. Mi
smo dobili jednu analizu iz Suda BiH,
analizu optužnica Tužilaštva BiH i mi
nismo tu analizu stavili na dnevni red
sjednice Savjeta iz jednog prostog raz-
loga zato što smo smatrali da jedna in-
stitucija iz istog sistema ne može da
radi analizu rada druge institucije.

VODITELJICA: Gospodine Saliho-
viću, koliko ste Vi ozbiljno shvatili na-
javu referenduma, pošto vodite držav-

no Tužilaštvo, nezadovoljstvo je Vašim
radom, opet?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Da se
nadovežem na ovu analizu, a reći ću
Vam za to. Znači, da bi Vi napravili
analizu na hiljadu i petsto predmeta,
treba Vam deset godina. Znači, ko je
taj, prvo ko je kompetentan, da izvrši
analizu i da kaže to je tako. Jedini ko
može da prati kvalitet to je sudska
odluka. U svim sudskim odlukama,
znači prozivamo se da se faktički cjep-
kaju optužnice, da se vraćaju optuž-
nice. ZKP ne poznaje to. Sve optužnice
su potvrđene. Problem je u Sudu.
Preko 50% prvostepenih odluka je uki-
nuto. Zbog pogrešne primjene prava ili
zbog, ne znam zbog čega. Svi ratni zlo-
činci su skoro pušteni. Tu je problem
najveći. Tu je problem pravosuđa. Ra-
zumijete. Ja nisam htio da govorim o
ovim stvarima da ne bih napravio raz-
dor neki, ali evo sad, pošto me prozi-
vaju i prozivaju moju instituciju, ja
Vam sad ovo odgovorno kažem.

VODITELJICA: A, je li vi kažete pro-
blem je u Sudu..

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Ne, ne,
nisam to rekao, kažem da postoji pro-
blem u Sudu.

VODITELJICA: Postoji li problem u
Tužilaštvu?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Nara-
vno da postoji.

VODITELJICA: Gdje su optužnice,
evo imamo predmet „Čaušević“, „Pan-
dora“, još nemamo optužnica?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Samo
malo. Pa to je živ predmet. Je li to tre-
ba nekog da optužimo, a da još nismo
završili. Ne možemo tako. Znači, hoću
da Vam kažem, kvalitet naš podiza-
njem optužnica, imali smo najbolji
kvalitet i kvantitet u zadnje dvije go-
dine. To je podatak VSTV-a. Što se tiče
analize. Zamislite tu analizu, ne ana-
lizu, neće ni biti analiza, nego prepo-
ruke na devet predmeta. Mislim ne
možemo tako raditi. Znači sad sam
Vam rekao, da bi napravili analizu mo-
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rate provesti deset godina da pregle-
date ove sve predmete, i opet ko ste Vi
ili ja, da kažemo da je to dobro ili nije.
Znači, to jedino može uraditi Sud kroz
svoje odluke. Mi smo to pokazali. Mi-
slim da je ova priča napuhana i bez
razloga napravljena. Ovo je šteta i
OSCE-u i pravosuđu i Tužilaštvu. Mi-
slim da je to neko namjerno napravio.
Ali ako budemo išli dalje, ja ću dalje
pričati. Imat ćemo veliki problem oko
ovih stvari. Mislim da se treba koncen-
trisati na rad. Gledajte, u dva mjeseca
imali smo strašno teške predmete, gdje
je javnost, Vi ste rekli, nezadovoljni su.
Pa, naravno imate li i jednog tužioca u
svijetu gdje ga vole. Ja znam da me ne
vole, i ne trebaju da me vole. Imali smo
predmet Zupca, imali smo predmet
Azre Miletić, imali smo predmet Pen-
deš, imali smo predmet Nasera Orića.
Nađite mi to u dva mjeseca da ima
neko hrabrosti da uđe u te stvari.
Znači, hoću da Vam kažem kod nas
nema uopšte dileme da idemo u optu-
ženje ono što možemo optužiti. Isto
tako može čitava država da kaže da Vas
optužimo, ako nema dokaza, nema
šanse. Znači mi smo potpuni profesio-
nalci. Poštujemo odluke suda, poštu-
jemo kolege, poštujemo VSTV, ali
ovdje jednostavno nekad pomislim da
nam ne daju da radimo. Vjerujte dva
mjeseca smo izgubili na ovakve glupo-
sti. Ovo su gluposti.

VODITELJICA: Gospodine Periću,
Vi se zaista dugo bavite pravom i sudija
ste i predsjednik VSTV-a, kada i gdje je
krenulo krivo kada su u pitanju Sud i
Tužilaštvo? Građani su nezadovoljni,
često čujemo ne postoji povjerenje,
Parlament BiH također ima razne pri-
mjedbe. Evo imamo i ovu situaciju oko
referenduma.

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Teško pitanje, kada su stvari
krenule naopako. Možda naopako tek
od samog početka. Kad je sistem u re-
formi, onda je to vrlo ozbiljan problem.

VODITELJICA: Ali evo kažete nema
reforme, je li sada ima ili nema?

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Ali smo započeli reformu
2003. godine, i prije, ali tad smo zva-
nično krenuli u reforme. To je bio
ogroman posao, istovremeno graditi
instituciju nezavisno od regulatora,
dakle stvarate instituciju istovremeno

morate da reformišete sistem. Morate
imati najbolje ljude, morate imati
dobre ideje, morate o svemu da ra-
spravljate, da razgovarate. Ja sam išao
u Parlament u poslaničke klubove kada
je bila reforma sudova za prekršaje.
Imao sam strašnih problema, bio sam
vrijeđan, napadan, svašta su mi govo-
rili. Ali sam shvatio da moram da raz-
govaram sa ljudima da idem sa
argumentima da ih ubijedim i na kraju
smo uspjeli. Ali nisu ti ljudi nera-
zumni, ali morate imati dobre argu-
mente i morate razgovarati i ja u
posljednje vrijeme pokušavam da
kažem mojim kolegama i u Vijeću i u
pravosuđu moramo razgovarati sa lju-
dima iz izvršne vlasti i ljudima iz Par-
lamenta. Jednostavno ne možemo
ignorisati i ići po ambasadama da tra-

žimo podršku i mišljenja, a ne razgo-
varati sa svojim političarima, bez
obzira kakvi su, ali moramo jednosta-
vno. Bez dijaloga, jedini mogući put da
se rješavaju problemi, pa i pravne pri-
rode i zbog toga mislim da su najveći
problemi što nismo razgovarali. Druga
stvar, dobili smo vrlo širok obim neza-
visnosti i postali smo, bukvalno taoci.
Uspavali smo se, mislili smo niko nam
ništa ne može i ne treba ništa da ra-
dimo. Postali smo neodgovoran si-
stem. A to ne može. Sistem se mora
kontrolisati. Ako je Vijeće odgovorno
da uspostavi profesionalno nezavisan i
efikasan sistem, onda mora da odgo-
vara i da traži odgovornost ljudi koji su
taj sistem. E, taj mehanizam ne postoji,
nismo ga uspjeli da izgradimo. Ja ne
mogu da krivim Vijeće zbog toga, ali
moramo kontrolisati sistem na neka-
kav način. Kada ste Vi pitali je li mogao
neko da napravi analizu? Morao je
neko da napravi analizu ako se pojavio

nekakav problem. Ako jedan Sud kaže
uočili smo takav i takav problem, cije-
paju se optužnice kao što se prigovara
Tužilaštvu, onda je neko morao da na-
pravi analizu i kaže je li to problem ili
nije problem. Govorim to kao primjer,
ne želim da sad otvaram tu priču.

VODITELJICA: Kažite gospodine
Salihoviću.

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Nećemo
otvarati, ali o cijepanju, primjera radi,
dva čovjeka su pobjegla u Hrvatsku..

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Nemojmo da pričamo nije in-
teresantno..

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Je li to
ne trebam, je li to i trećeg da pustimo.
Znači, Sud ima mogućnost da spoji to.
Znači, ovo je bezvezna priča. Prava
priča je..

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Ma, govorim načelno, ne
treba da pričamo o tome...

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Zašto
su, zašto su ukinute odluke. Zašto je
pogrešna primjena prava bila, zašto su
skoro svi ratni zločinci pušteni „Ka-
pija“ i šta ja znam. I svi su pobjegli. Tu
je problem. Ovo, jesmo li optužili ili
nismo, to je zanemarljivo spram ovoga.
O tome niko ne vodi računa. Pa, zašto
mi onda radimo, zašto policija radi?
Zašto Sud radi, na kraju čovjek pobje-
gne. Šta smo uradili? Onda stvarno ne
treba ništa.

VODITELJICA: Kažite gospodine
Tegeltija.

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Mislim, ja se moram u
ovom trenutku uključiti u ovu ra-
spravu. Prije svega ja moram da kažem
da reforma traje od 2003. godine, i mi
smo još uvijek u procesu reforme. Ovo
što se sada dešava, ova reforma o kojoj
govorite, to je reforma tih zakona koji
su tada već bili donešeni. Sad se refor-
mišu već reformisani zakoni, ali mi
smo od 2003. godine u procesu re-
forme. Ona je živ mehanizam. Živo
tkivo i ona još uvijek traje. Stalno se

dograđuju pravila, posao, rad, i u
VSTV-u i u samom sistemu. Ja ne bih
mogao da kažem da je slika baš tako
crna, da je sve tako crno kao što se
često to želi predstaviti. Nije to sve baš
tako crno. Međutim, da ima problema,
problema stvarno ima. Problem je
kada se vi bavite perifernim stvarima,
a ključne vam ostaju nesređene.

VODITELJICA: Kuda dalje sa tom
reformom? Evo moramo završavati.

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Ključne stvari su, evo
vidite, danas ste imali jedan zakon koji
je ključnog karaktera, Zakon o Sudu
BiH i sad imate problem zato što se po-
stavlja pitanje ima li iskrene političke
volje političkih aktera da tu izvrše pro-
mjenu na način koji je najbolji, a ne
koji je politički najkorisniji. O tome go-
vorimo. Prema tome, evo svi smo se
složili, neka  bude 10% nečega što je
usaglašeno, ako se slažemo evo 10%
nečega što nije, i nečega što je zaista
predmet razgovora, diskusije i različi-
tih mogućih varijanti, onda ne vidim
razloga da ne razdvojimo rješavanje
tog problema, makar na dvije sfere. I
kada je u pitanju kontrola sistema o
kojem je govorio kolega Perić, ja
moram da kažem da ono što sistem za-
govara i što je jedina moguća kontrola
je samokontrola. Mi trenutno drugi
mehanizam kontrole nemamo. Jer ako
stavite sistem u situaciju da kontrolišu
izvršna i zakonodavna vlast gubite po-
djelu vlasti. Znači, ono što mi moramo
da jačamo da bi taj sistem bio jače kon-
trolisan je prije svega to su disciplinski
postupci, disciplinska odgovornost no-
silaca pravosudnih funkcija i tu smo
zaista još uvijek u jednoj fazi u kojoj je
potrebna jedna ozbiljna nadgradnja
onoga što imamo.

VODITELJICA: Dobro, evo da ču-
jemo još gospodina Perića. Kako Vi ci-
jenite da će se u kom pravcu će se dalje
razvijati, evo čujemo 90% dogovo-
reno?

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Neće se ništa razvijati. Ovo je
završena priča i svi razgovori koji budu
trajali će biti potpuno neproduktivni i
bez rezultata. To sam sasvim siguran.
Ovo što sam danas vidio me uvjerilo u
tome da ne postoji ozbiljna namjera,
ne postoji politička volja da se problem
riješi.

VODITELJICA: Gospodine Saliho-
viću?

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Pa ja
mislim da trebamo dobiti jedan draft
koji treba dati u Parlament i o onim
stvarima za koje postoji saglasnost, a
rekao sam, a evo i Milan i kolega
Branko rekli su da postoji saglasnost o
Apelacionom sudu i to treba donijeti.
Evo možemo se svađati i raspravljati
još ako treba godinu i dvije, a haj’mo
na ono što nam je potrebno. Ne mo-
žemo imati dva suda u jednom sudu.
Mislim, može i postoje, ali mislim da je
sazrelo vrijeme da svi politički faktori
žele i struka da to sa mrtve tačke po-
krenemo.

SUDIJA SUDA BiH BRANKO
PERIĆ: Zašto je član 7. postao glavni
problem? Ne postoji odredba u Zakonu
koja ima manje praktične vrijednosti
od tog člana 7. Svi slučajevi, a bilo ih je
23 na Sudu BiH, preuzimanje po članu
7., svi su bili takvi da su nas više kom-
promitovali i nanijeli nam više štete
nego svi ostali naši promašaji. Sjetite
se Budimira, Ivanića, Šarovića, sve je
završeno oslobađajućim presudama.
Jednostavno to je postalo sredstvo
neke političke upotrebe, pa možda čak
i zloupotrebe tužilaca koji su pokuša-
vali da neke stvari procesuiraju. Dakle,
imali smo samo štetu od tog člana i on
je sada postao nešto što je zakočilo
proces reforme, zakočilo donošenje oz-
biljnih projekata reformskih. Zašto?

VODITELJICA: Moramo, molim
vas, samo po rečenicu.

GLAVNI TUŽILAC TUŽILAŠTVA
BiH GORAN SALIHOVIĆ: Ja
moram ovdje reagovati, samo da re-
pliku dam. Znači, ne možemo reći da je
to bila zloupotreba ili nezloupotreba.
Sve što je urađeno, znači, ako je odre-
đen pritvor, to je odradio Sud. Znači
sve je Sud pokrio ono što je Tužilaštvo
potkrijepilo. Ja nisam tad bio, u većini
tih slučajeva. I slažem se da je sve za-
vršilo kako je završilo, ali to je do Suda.
Sud je na tome. Mi možemo ostati bez
tog člana, nije problem, ali ko će to ra-
diti. Nađite mi ko će to raditi. Je li mi-
slite da mogu to entiteti raditi.

VODITELJICA: Kažite gospodine
Tegeltija, molim Vas samo kratko.

PREDSJEDNIK VSTV-a MILAN
TEGELTIJA: Mislim da kolega Perić
nije ni govorio ko je, ovaj tu kriv, on je
rekao da je taj član nije dobro primje-
njivan u ovom periodu prije i da je
kompromitovan i onda nije rekao da je
Tužilaštvo ili je to Sud. Ono što ja želim
da kažem, a danas sam to rekao na za-
jedničkoj konferenciji za štampu.
Nisam bio optimista nakon samog po-
četka tog seminara, i dalje stojim kod
tvrdnje da sam još manji optimista,
zato što mislim da zaista ovo ne treba
gledati kao sukob između politike i
struke. Ovdje, zaista postoji jedan unu-
tar stranački politički nedostatak kom-
promisa. Zbog tog nedostatka
političkog kompromisa oko važnih pi-
tanja, mislim da nećemo doći ovako
brzo do izmjene Zakona o Sudu BiH, i
zaista moram da kažem jednu važnu
stvar, a to je da, svi kažem ovdje Ape-
lacioni sud, Viši sud je usaglašen. Ja
nisam baš siguran da je on usaglašen
ako nije riješen član 7. stav 2., mislim
da su oni međusobno vezani i to će
onda stvarati problem, tako da kad sve
uzmemo u obzir i imamo u vidu, sigu-
ran sam da se ova reforma ovog zakona
neće brzo desiti.

VODITELJICA: Evo, da ovdje zavr-
šimo. Naravno bit će prilike da još raz-
govaramo o ovoj temi. Hvala vam
lijepa gospodo što ste bili gosti „Teme
dana“ Televizije Bosne i Hercegovine
večeras.

Hvala i vama poštovani gledaoci na
pažnji, doviđenja.

Sarajevo, 08.10.2015. godine
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Drugi
o nama

PRESS CLIPPINGS

� Glavni tužitelj Goran Salihović i 
šef Sigurnosnih službi Vatikana Domenico Gianni

Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Pojačane mjere sigurnosti prilikom izricanja 
presude Huseinu Bosniću-Bilalu, optuženom za javno
podsticanje na terorizam i vrbovanje za terorizam, 
u vezi odlazaka bh. državljana na ratišta u Siriju
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Стручни сaрадници који ће радити у Тужилаштву
БиХ на састанку са званичницима управе упознају
се са институцијом, са радом и распоредом,
пословним обавезама и радним задацима

44 decembar/prosinac 2015.

Tužilaštvo-Tužiteljstvo Bosne i Hercegovine

Kolegij svih uposlenika na kojem su analizirani rezultati ostvareni u 2015. godini, kao i planirani rezul-
tati za naredni period, održan je 3. decembra 2015. godine.
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Tužilaštvo-Tužiteljstvo BiH 

želi Vam sretne novogodišnje praznike 

i sretnu i uspješnu 2016!


